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DORPSBLAD ANDEL wordt uitge-
geven onder auspiciën van Onder-
nemersvereniging “De Linden” te 
Andel. Maandelijks verschijnt Aktu-
Ael, alleen de maanden juli en 
augustus verschijnt het dorpsblad 
niet. Aktu-Ael wordt verspreid in 
Andel en wordt toegezonden aan 
belanghebbenden. De redactie is 
niet verantwoordelijk voor de in-
houd. Overnemen van teksten uit 
dit blad is toegestaan. 
 
 
Redactie:  
Kees en Ria van der Linden  
Abraham Kuyperstraat 28  
4281 ME ANDEL  
tel. 06-53945404 / 06-48716933 
 
 
Bankrekening:  
NL17 RABO 03415 19 677 
Ondernemersvereniging  
De Linden, t.n.v. Dorpsblad Andel. 
 

Kopij plaatsing is vrij voor iedereen, 
behoudens degene die enig com-
mercieel belang dient. De redactie 
mag kopij weigeren, zonder opgaaf 
van redenen.  
 
Adverteren is toegestaan voor alle 
ondernemers uit Andel. Elders ge-
vestigde ondernemers kunnen 
eveneens adverteren, zij mogen in 
geen concurrentieverhouding staan 
met Andelse ondernemers.  
Advertenties dienen zoveel moge-
lijk druk klaar aangeleverd te wor-
den.  
 
Teksten dienen getypt, of via email 
aangeleverd te worden.  
c.vanderlinden@hetnet.nl 
 
Tarieven advertenties in Euro’s  
per uitgave 
 
Formaat   10x         5x       1x-4x 
1/1 A4      137,50   145,-    155,- 
 ¾  A4      107,50   115,-    125,-  
 ½  A4      85,-        92,50   102,50 
1/3 A4      69,-        76,60    86,50  
 ¼  A4      57,50      65,-      75,- 
1/8 A4      42,50      50,-      60,-  
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AKTU-AEL 
 

‘Vrienden van Aktu-Ael’ 
22 

Seizoen 2024-2025 

 
Beste Aktu-Ael lezers, vindt u ook 
dat dit Andelse dorpsblad moet 
blijven, dan kunt u ‘Vriend van 
Aktu-Ael’ worden. Hieronder vindt u 
de gegevens om het dorpsblad 
financieel te ondersteunen.  
 
Rekeningnummer: 
NL17RABO0341519677 t.n.v. 
Dorpsblad Aktu-Ael. Alle giften zijn 
van harte welkom. 
 
 
INLEVERDATA KOPIJ 
VOOR 2025 
 
Dit zijn de data voor het inleveren 
van de kopij in 2025. 
 

5 februari 2025 
5 maart 2025 
2 april 2025 
7 mei 2025 
4 juni 2025 

ONDERNEMERS  
VERENIGING DE LINDEN 
www.ovandel.nl  
info@ovandel.nl 
 
Brief aan Ael 
Voor iedereen de allerbeste 
wensen voor 2025, met veel geluk, 
liefde en vooral gezondheid. Dat 
het een mooi jaar mag worden. 
 
Als we terugkijken naar de 
afgelopen periode, denk ik meteen 
aan het sfeervolle Winterwonder-
land Andel, georganiseerd door de 
Oranjevereniging. Wat hebben 
jullie er weer iets fantastisch van 
gemaakt. 
 
De traditionele decemberactie is 
afgerond. Wie wint dit jaar de 
ballonvaart en maakt een prachtige 
tocht boven onze mooie 
gemeente? Daarnaast nog diverse 
bonnen die gewonnen kunnen 
worden. Heeft u nog kaarten, dan 
kunt u deze nog inleveren voor 1 
februari bij Drogist Verbeek of bij 
de andere deelnemende 
ondernemers. 

Binnenkort staat dan staat ons 
geliefde Stamppottenbuffet op 6 
februari op de agenda. Belangrijk: 
dit gezellige evenement is bedoeld 
voor alle inwoners van Andel, niet 
alleen voor ondernemers. 
 
📅 Wanneer: 6 februari 
📍 Locatie: ’t Buitenhoff 
💰 Kosten: € 12,50 
 
U kunt zich inschrijven voor dit 
buffet bij Drogisterij Verbeek. De 
kosten zijn € 12,50 per persoon. 
Tijdens dit gezellige evenement 
wordt de Romboutsprijs 
uitgereikt. Wilt u iemand 
nomineren? Stuur dan een e-mail 
naar c.vanderlinden@hetnet.nl of 
lever een briefje in bij Kees en Ria 
van der Linden, Abraham 
Kuyperstraat 28 in Andel. 
 
Ik hoop jullie bij het stamppotten- 
buffet te ontmoeten.  
 
Namens bestuur OV De Linden  
Wilma Denkler 
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NOOT VAN DE REDACTIE 
 
Ook de redactie wenst iedereen 
voor 2025 gezondheid, geluk en 
succes bij alles wat er georgani-
seerd en gedaan gaat worden. De 
rust is in ons dorp weergekeerd, 
want het geklap is eindelijk voorbij 
en op zich heb ik er niet zo’n moei-
te mee als het overdag is, maar dat 
’s avonds tussen 23.00-24.00 uur 
nog van die bommen worden afge-
vuurd en dat ruim na nieuwjaar, dat 
was ik zeker zo zat. Hopelijk heeft 
er niemand gehoorschade van op-
gelopen, op onze dieren na natuur-
lijk, waar dit een ramp voor is. Wat 
hebben we genoten van de dingen 
die afgelopen maand georgani-
seerd zijn door diverse verenigin-
gen en er staat al weer van alles op 
de planning, dus we hoeven ons 
niet te vervelen. Alles staat in deze 
1ste Aktu-Ael van dit jaar en je hoeft 
het dus niet te missen.  

Zo’n overgang van het ene na het 
andere jaar zijn toch altijd weer 
beladen, althans dat vind ik, want 
soms gebeurt er zoveel in een jaar 
dat het niet te bevatten is en ieder-
een hoopt natuurlijk dat het in de 
gezinnen alles bij het oude blijft, 
maar niets is minder waar. Vreugde 
en verdriet wisselen zich in rap 
tempo af. Bij de één verwacht je 
dat er een geliefde naar de over-
kant gaat en bij de ander gebeurt 
dat plots.  
 
Het zijn er best veel in ons dorp die 
zijn overleden, want het begon op 8 
december met Marty Duister-Roza 
op 63 jarige leeftijd. Zij kampte al-
lang met COPD en stond op de 
nominatie voor een transplantatie, 
maar helaas kwam dat er niet meer 
van en moesten de kinderen Trudie 
en Erika met hun gezinnen af-
scheid nemen van hun moeder en 
oma.  
 
Op 21 december was het Ad van 
Helden uit de Hofflaan die ons 
deed opschrikken, want hij over-
leed plotseling op 76 jarige leeftijd. 

Voor velen is Ad bekend van Gara-
ge Het Centrum in Eethen en 
woonde sinds een aantal jaren met 
zijn vrouw Marry in Andel. Voor 
Marry en haar dochters met de 
gezinnen een groot gemis.  
Dan wordt het 1ste Kerstdag 25 de-
cember en komt er een einde aan 
het leven van Rien Timmermans, 
hij is 86 jaar geworden. Rien en 
Annie vierden in november nog hun 
65 jarig huwelijk, voor zover hij dat 
nog kon, want ook Rien kampte 
met COPD en was heel erg be-
nauwd. Het gezin heeft de laatste 
jaren veel klappen te verwerken 
gekregen, maar met elkaar hebben 
ze zich door deze periode heen 
geslagen en de kleinkinderen spra-
ken vol liefde over hun opa. Ook 
voor Annie, Jenny en Ellie en hun 
gezinnen een groot gemis.  
 
Een bekende vrouw uit ons dorp is 
Ditje van Geffen, zij overleed net in 
het nieuwe jaar op 2 januari en 
Ditje woonde heel lang met Toon 
en de kinderen aan de Hoge 
Maasdijk, maar dat ging niet meer 
toen ze alleen kwam te staan en zij 
verhuisde toen naar het Vinkenpad, 
waar ze het goed naar haar zin 
had. Altijd een praatje, dat vond ze 
fijn. Het leven was ook voor haar 
niet altijd gemakkelijk, maar haar 
vrolijkheid hield haar op de been. 
Ze had een groot gezin en de kin-
deren en kleinkinderen zullen haar 
allemaal ontzettend missen.  
 
Ook Gerry Versteeg-Tankens 
moest het leven verlaten na een 
kort ziekbed op 92 jarige leeftijd. 
Gerry woonde sinds een aantal 
jaren in de Notenhoff en voorheen 
fietste ze veel, maar toen dat niet 
meer ging zag je haar in de elektri-
sche rolstoel door het dorp rijden. 
Ze was heel graag buiten, ook toen 
ze nog aan de Langenhof woonde. 
Ook voor Gerry was het leven niet 
altijd even makkelijk, want ze 
moest al vroeg afscheid nemen van 
zoon Nico en later dochter Wilma, 
allebei zeer jong en na dat ook Ies 
was overleden was het moeilijk om 
optimistisch te blijven, maar ze 
deed haar best en nu is ook aan 
haar leven een einde gekomen en 
blijft Lieke alleen achter, samen 
met haar gezin en het gezin van 
haar zus. Wij wensen al deze men-
sen, kinderen en families heel veel 

kracht en sterkte bij het gemis van 
hun dierbaren. 
 
Het nieuwe jaar is nog maar kort en 
toch al zoveel gebeurtenissen die 
passeren, zowel in ons dorp, land 
en de wereld. Wisseling van de 
macht in de VS en oorlogen die 
maar duren, het gewone leven 
wordt er door gedomineerd, maar 
in Ael blijven we niet stil zitten, 
want er wordt gebouwd en pro-
jecten die er zijn, zoals De Rib, De 
Bronkhorst en noem maar op. Dat 
is goed, want wat leven in de 
brouwerij is goed voor iedereen en 
dan heb je ook wat om naar uit te 
kijken. De 7 huizen in de Amaliahof 
zijn bijna klaar en ook wij hopen 
daar binnenkort naar te verhuizen, 
we zien er naar uit en dan komt 
deze Aktu-Ael vanuit de Amaliahof. 
Is weer eens wat anders.  
 
Kees en Ria van der Linden-
Verhoeven 



EVENEMENTEN KALENDER 
 
JANAURI 2025 
19  Geref. Kerk: Jeugddienst – Jacques Brunt. 
25  Eet u Mee: Thema: Een stevig begin. 
31  OV Juliana: Winter bingo. 
 
FEBRUARI 2025 
  4  Geref. Kerk: Open kerk, 19.00-20.00 uur. 
  6  OV De Linden: Stamppottenbuffet. 
11  De Notenhoff: Samen aan tafel, 17.00-19.30uur. 
12  ANBO-PCOB: Jaarvergadering en presentatie  
      door BertJan van der Beek van SPAR Andel. 
15  AFC: Jeugd muziek dag Altena te Nieuwendijk. 
16  Geref. Kerk: Jeugddienst – Matthea Klaasse- 
      Mesch m.m.v. One Desire. 
16  Herv. Kerk: Kinderdienst om 17.00 uur. 
22  Eet u Mee: Thema: De gestampte pot. 
 
MAART 2025 
  4  Geref. Kerk: Open kerk, 19.00-20.00 uur. 
  4  OV Juliana: Algemene Ledenvergadering. 
  8  AFC: Uitwisselingsconcert Groot orkest AFC, 
      AMIDO, K&V Rijswijk, Nooit Gedacht Almkerk. 
11  De Notenhoff: Samen aan tafel, 17.00-19.30uur. 
19  ANBO-PCOB: Dhr. Jaap van Diggelen, weetjes 
      over het Land van Heusden en Altena. 
23  Herv. Kerk: Jongerendienst om 18.00 uur. 
29  Eet u Mee: Thema: Tijd voor vis. 
29  OV Juliana: MusicAel m.m.v. AFC. 
 
APRIL 2025 
  1  Geref. Kerk: Open kerk, 19.00-20.00 uur. 
  4  De Notenhoff: Minimarkt, 14.00-16.00 uur. 
  8  ANBO-PCOB: Paasviering met ds. v.d. Linden. 
  8  De Notenhoff: Samen aan tafel, 17.00-19.30uur. 
12  Eet u Mee: Thema: Pré koningsdiner. 
23-4 t/m 26-4 
      OV Juliana: Feestweek Koningsdag. 
 
MEI 2025 
  6  Geref. Kerk: Open kerk, 19.00-20.00 uur. 
13  De Notenhoff: Samen aan tafel, 17.00-19.30uur. 
14  ANBO-PCOB: Mevr. Judith van Ekris-Bok over  
      haar werk in Athene. 
24  Soli Deo Gloria: Jubileumconcert (65 jaar) met  
      uitvoering van oratorium ‘Totdat Hij komt’. 
31  Eet u Mee: Thema: De Griekse tafel. 
 
JUNI 2025 
  3  Geref. Kerk: Open kerk, 19.00-20.00 uur. 
10  De Notenhoff: Samen aan tafel, 17.00-19.30uur. 
11  ANBO-PCOB: Middagreisje. 
28  Eet u Mee: Thema: Geniet van friet. 
 
JULI 2025 
  8  De Notenhoff: Samen aan tafel, 17.00-19.30uur. 
 
AUGUSTUS 2025 
12  De Notenhoff: Samen aan tafel, 17.00-19.30uur. 
15  De Notenhoff: Fancyfair, 12.00-18.00 uur. 
 
 

 
SEPTEMBER 2025 
  9  De Notenhoff: Samen aan tafel, 17.00-19.30uur. 
 
OKTOBER 2025 
14  De Notenhoff: Samen aan tafel, 17.00-19.30uur. 
 
NOVEMBER 2025 
11  De Notenhoff: Samen aan tafel, 17.00-19.30uur. 
26  De Notenhoff: Minimarkt, 14.00-16.00 uur. 
 
DECEMBER 2025 
  9  De Notenhoff: Samen aan tafel, 17.00-19.30uur. 
13  OV Juliana: Winter wonderland on Wheels. 
 
Zwart = nieuw 



Beste lezers, weer een nieuw jaar 
voor de boeg. We doen ons uiter-
ste best om jullie tijdig op de hoog-
te te houden van de ontwikkelin-
gen. Fijn te ervaren dat er bouwlo-
caties bewoond gaan worden zo-
wel op de Amaliahof en locatie 
Koolmeespad/dr.Esseveldlaan. 
Gezinnen van buitenaf en gezinnen 
die verhuizen en toch in Andel blij-
ven wonen. Wij wensen hen veel 
woonplezier. 
 
Bronkhorst fase 3 
In het 2e kwartaal 2025 gaan de 
huizen in de verkoop en er wordt 
aan gewerkt om een informatie-
avond te plannen in januari/februari 
/maart in samenwerking met de 
projectontwikkelaars. Aan het einde 
van het 3e kwartaal wordt de afslui-
ting van de betonbaan weer opge-
heven. 
 
Aanpak Neer Andelseweg 
De laatste actie van de Dorpsraad 
dit jaar zien jullie op bijgaande fo-
to’s. Het opknappen van de uitrit 
vanaf het parkeerterrein. 
 
Op de 
laatste 
jaarlijkse 
vergade-
ring op 28 
november 
hebben 
we met 
de ge-
meente 
afgespro-

ken dat er 
niets meer 
aan de 
Neer An-

delseweg 
gaat veran-
deren en 
wordt de 
focus ge-
legd naar 

einde 2027 begin 2028 wanneer de 
gehele weg inclusief de ontsluitin-
gen van de Bronkhorst ingericht 
gaan worden. Uiteraard worden er 
dan plannen ter inzage gelegd 
waarover de inwoners mee kunnen 
praten. Of de kruising van 4 wegen 
(rotonde) op de Neer Andelseweg 
dan ook meegenomen wordt is af-
wachten, maar we hebben dit plan 
weer in de kijker gezet via het ge-
meentelijk Politiek Podium waarvan 
elke partij raadsleden aanwezig 
waren. 
 
Transferium 
De zettingen van de voorbelasting 
ontwikkelen zich ondertussen con-
form de prognose. Begin januari 
a.s. worden de zettingen nog door-
gerekend en als de uitkomst goed 
is dan kan per april gestart worden 
met de daadwerkelijke aanleg van 
het transferium. Half november is 
dit werk aanbesteed en is de op-
dracht verstrekt aan aannemer Van 
der Plas uit Giessen. De planning 
is om het transferium begin juli 
2025 gereed te hebben, zodat dit 
direct gebruikt kan worden met in-
gang van het nieuwe schooljaar (en 
de nieuwe dienstregeling van Arri-
va, welke per medio juli 2025 in-
gaat). Tijd om weer eens achter de 
beloofde camerabewaking aan te 
gaan. 
 
Natuurbegraafplaats Altena 
Stand van zaken: De afgelopen tijd 
is er onderzoek gedaan naar de 
mogelijkheden voor een natuurbe-
graafplaats in Altena. Verschillende 
bedrijven en particulieren opperden 
locaties en met meerdere grondei-
genaren zijn gesprekken gevoerd. 
Een geschikte locatie is noodzake-
lijk om de volgende stap te zetten. 
Helaas is deze nog niet gevonden. 
De ambitie om een natuurbegraaf-
plaats in Altena te realiseren blijft 
bestaan. Het helpt om samen de 
ogen en oren open te houden voor 

beschikbare gronden die te koop of 
te huur zijn. Een natuurgebied of 
landbouwgrond van minimaal 10 
hectare voldoet voor een natuurbe-
graafplaats. Tips wat betreft grond 
zijn welkom bij Wilma op con-
tact@natuurbegraafplaatsaltena.
nl. Voor andere vragen of opmer-
kingen is het mogelijk te mailen 
naar Adriaan op 
a.dejong@gemeentealtena.nl. 
Organisatie Natuurbegraven Ne-
derland beheert natuurbegraaf-
plaats Huis ter Heide in De Moer. 
Op dit moment is dat de dichtstbij-
zijnde natuurbegraafplaats voor Al-
tena. Vanuit de gemeente Altena is 
er ook belangstelling voor een laat-
ste rustplaats op Huis ter Heide. In 
de gemeente Altena ziet Natuurbe-
graven Nederland kansen om een 
natuurbegraafplaats te realiseren. 
Als dit slaagt dan is het mogelijk 
om een gereserveerde plek op 
Huis ter Heide om te zetten naar 
een plek op de Natuurbegraaf-
plaats in Altena. 
 
Verlichting Oranjevereniging 
Een groot aantal vrijwilligers pres-
teerden het weer onder mindere 
weersomstandigheden het Aelse 
bos om te toveren tot een lichtjes 
wonderland. Vooral op de jongere 
jeugd afgestemd die onder bege-
leiding konden genieten van dit 
schouwspel waarbij een pratende 
boom de show stal. Wat waren die 
kleintjes onder de indruk.  
 
Ongerustheid financiën Gemeen-
te Altena 
Regelmatig worden we er als bur-
gers op gewezen dat het Rijk vanaf 
2026 elk jaar 7 miljoen moet bezui-
nigen. Maar dat is nog geen vast-
staand feit, maar we moeten er wel 
rekening mee houden. Er moet 
overwogen worden om geen grote 
projecten te ontwikkelen, zoals 
ambities bijstellen op het gebied 
van recreatie en toerisme. Daarbij 

moet het on-
derhoudsni-

veau van het 
groen omlaag. 
In de Kaderno-
ta 2026 die in 
juli besproken 
wordt geeft het 
college inzicht 
van diverse 
opties.  
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DORPSRAAD ANDEL 
(vervolg) 
 
Het is dan aan de raad om daar 
een beslissing over te nemen. Ook 
speelt de vraag wat Altena voor 
een gemeente wil zijn. Het college 
legt de raad 4 toekomstbeelden 
voor met als titel Altena in even-
wicht. Maar om bij onze kern te 
blijven vinden wij als Dorpsraad be-
langrijker. We moeten oppassen 
dat we niet zoet gehouden worden 
met de nog 69 te bouwen wonin-
gen op De Bronkhorst. Daar heb-
ben we inmiddels al lang genoeg 
op gewacht. Als er op dit moment 
plannen op tafel gelegd worden 
richting 2030, worden die wel als 
interessant gezien, maar omarmen 
is wel iets anders. Er moet ook niet 
gemorreld worden aan het plan De 
Rib op het gebied van recreatie, 
zodat het plan niet voor de 2e keer 
afgeschoten wordt. Het niveau van 
het groen omlaag halen gaat nog 
meer problemen opleveren. Er zijn 
nog genoeg andere idealen in de 
gemeente waarbij het wel een 
tandje minder kan. 
 
De feiten uit de historie liegen 
niet 
Tijdens de viering van het hoogste 
punt van de huizen aan het Kool-
meespad / Esseveldlaan werd er 
door een projectleider de vraag ge-
steld nu de laatste fase 4 van het 
gebied De Notenhoff is gereali-
seerd is of wij nu een tevreden 
Dorpsraad zijn. Het antwoord was 
voor een groot gedeelte wel, maar 
we missen nog steeds een inge-
trokken plan. Wij stelden hem ge-
rust omdat hij in december 2009 
nog niet tot de werknemers van 
Woonservice Meander behoorde. 
Het gemis wekte zijn nieuwsgierig-
heid, maar we wilden het hem 
graag uitleggen. Fase 1 omvat het 
laten opheffen van het Zorgcen-
trum De Notenhoff. Daarvoor in de 
plaats is De Nieuwe Notenhoff ge-
komen en zou aangevuld worden 
met een medisch centrum en ande-
re mogelijke activiteiten. Ook zou 
er een ondergrondse parkeergele-
genheid aangelegd worden. Ieder-
een inclusief de gemeente blij. Tot 
grote ontsteltenis werd er niet lang 
daarna een grote streep door het 
medisch centrum en de parkeerge-
legenheid gehaald wegens te wei-

nig geldmiddelen. Op een presen-
tatieavond van het Politiek Café 
Ael, de voorloper van de huidige 
Dorpsraad, werd deze boodschap 
verteld door de toenmalige voorzit-
ter van Woonservice Meander dhr. 
Cor van Toorn. Merkwaardig ge-
noeg is er nooit bij iemand van de 
politiek of de gemeente het pro-
bleem van het gemis aangekaart, 
terwijl er toch een noodzaak aan-
wezig was voor een medisch cen-
trum. Een wethouder meldde de 
Dorpsraad dat het onderwerp defi-
nitief van de baan was. Een aan-
wezige in de zaal opperde met lui-
de stem dat het maar gewoon een 
bejaardenhuis moest blijven. Een 
luid applaus steeg op. Dhr. Van 
Toorn plakte een pleister op de 
wonde en kondigde aan snel aan 
de beloofde 6 appartementen te 
beginnen. Het uiteindelijke negatie-
ve resultaat is nu dat we binnen 
niet al te lange tijd uit moeten wij-
ken naar een ander dorp, omdat de 
dokterspost binnen niet al te lange 
tijd gaat sluiten. Als de gemeente 
niet meewerkt aan een oplossing 
voor een andere ruimte omdat er 
toch al genoeg gebouwd wordt in 
Andel, kan dat grote problemen op-

leveren voor degenen die geen 
vervoer hebben of op de fiets naar 
een ander dorp moeten. De ge-
meente gaat gelukkig meekijken 
voor een oplossing. 
 
Nieuwjaarviering in Andel 
Bij een gure wind was de sfeer toch 
anders op straat. Ingekapseld met 
hoge kragen waren gezichten nau-
welijks herkenbaar. Beschutte loca-
ties hadden de voorkeur, maar niet 
minder gezellig. Het jaar werd in-
gezet en op deze momenten komt 
het vuurwerkvrije onderwerp weer 
serieuzer ter sprake. Maar of dat 
een oplossing is moet iedereen zelf 
maar bepalen. Het zou al een grote 
verbetering zijn als alle cobra’s uit 
de handel genomen zouden wor-
den, want die knallen zijn niet nor-
maal. Het zou de viervoeters als 
muziek in de oren klinken als het 
wat minder werd. 
 
Nieuwjaarsreceptie Gemeente 
2 januari was het weer zover in het 
gemeentehuis te Almkerk. Een ge-
zellige drukte waarbij opviel dat 
hoofdzakelijk gelukkig nieuwjaar-
wensers aanwezig waren die een 
relatie met de gemeente onder 



DORPSRAAD ANDEL 
(vervolg 2) 
 
houden op diverse terreinen. Daar-
bij opgeteld de aanhangers die een 
uitverkorene vergezelden die mo-
gelijk in aanmerking zou komen om 
een onderscheiding in ontvangst te 
nemen. Wie dat waren hebt u alle-
maal in de kranten kunnen lezen, 
maar niemand uit ons dorp is er 
voorgedragen wat toch een vereis-
te is om daarvoor in aanmerking te 
komen. 
 
Rondje Zwembad 
Nu de uitvoering van het vrij lig-
gend fietspad langs de Middenweg 
aan een zijde draadje hangt, vraagt 
de gemeente zich af of de uitvoe-
ring hiervan nog steeds de meest 
voor de hand liggende oplossing is 
om de verkeersveiligheid te verbe-
teren. Het verbeteren van de ver-
keersveiligheid staat nog altijd 
overeind volgens de gemeente. 
Maar om op korte termijn te begin-
nen is echter niet zo’n best vooruit-
zicht. Daar is grond voor nodig van 
aanwonenden en daarvoor is 
slechts met enkele omwonenden 
overeenstemming bereikt. De ge-
meente kan overgaan tot een ont-
eigeningsprocedure, maar die 
neemt jaren in beslag. Wat is dan 
de meest voor de hand liggende 
oplossing? De Dorpsraad heeft 
daarvoor 6 jaren geleden al een 
tussenoplossing voor aangedragen 
om het wandel/fietspad vanuit het 
Aelse Bos te verlengen. Het liefst 
met een vrij liggend fietspad vanaf 
het zwembad, maar dat voorstel 
was te hoog gegrepen. Dan maar 
een pad vanaf het einde van het 
parkeerterrein van het zwembad 
langs de binnenkant van de aan-

wezige sloot. Met de 
bedoeling een aanslui-
ting te vinden aan het 
fietspad langs de Neer 
Andelseweg. Daarmee 
zou het Rondje Zwem-
bad compleet zijn. Te 
duur was de conclusie. 
Inmiddels werd gesp-
roken over een vrij lig-
gend fietspad van An-
del naar Veen. Daar op 
wachten zou het pro-
bleem kosteloos oplos-
sen en het Rondje 
Zwembad compleet 

zijn. De Dorpsraad heeft nu bij het 
College van B&W een tussenop-
lossing aangedragen om toch maar 
zo snel mogelijk te beginnen met 
de aanleg van het vrij liggend fiets-
pad vanaf de Neer Andelseweg tot 
het Zwembad om het plan levend 
te houden. Uiterlijk in het tweede 
kwartaal informeert de gemeente 
hoe de toekomst van het project er 
uit komt te zien. De gemeente gaat 
in de tussentijd onverminderd door 
met de voorbereiding van de huidi-
ge plannen. 
 
Op vrijdag 13 december jl. was ons 
bestuurslid Hans de Weerd 50 jaar 
met zijn Willie getrouwd. Zij hebben 
op de Wilhelminasluis en Wilhelmi-
nastraat gewoond en wonen nu 
sinds 2 jaar in De Oude Silo. Van 
harte gefeliciteerd. 
 
Lid worden 
U kunt lid worden voor € 5,- per 
jaar als gezin. Het voordeel is dat u 
tussendoor per mail bijgepraat 
wordt als er urgent nieuws is of dat 
uw mening gevraagd wordt. Geef u 
dan op bij het secretariaat 
c.vanderlinden@hetnet.nl 
 
Namens het bestuur, 
Frans Sterrenburg 
 
 
BEDANKT 
 
Namens de Gereformeerde Kerk 
heel veel dank voor de prachtige 
gratis ontvangen Kerstboom van 
Gerrit Goemaat. We hebben ervan 
genoten. 
 

UITERSTE 
INLEVERDATUM KOPIJ : 

5  FEBRARI  2025 

Een nieuw jaar is begonnen, aller-
eerst wensen wij u allen een heel 
goed en gezond 2025 toe.  
 
Velen beginnen een nieuw jaar met 
goede voornemens. Het kost veel 
moeite om deze voornemens ook 
vast te houden.  
 
Een goede tip voor 2025 is: word 
lid van ANBO-PCOB afdeling 
Andel.  
Wij als ANBO-PCOB willen er zijn 
voor senioren in Andel. Daarom 
houden we 10 x per jaar een le-
denmiddag met een spreker, pre-
sentatie of we maken een dag of 
middagreisje.  
De onderwerpen voor de middagen 
zijn divers, er komen ontspannende 
onderwerpen langs, maar ook edu-
catieve of gewoon iets gezelligs. 
Daarnaast proberen we aandacht 
te geven aan senioren die een-
zaam zijn of aandacht nodig heb-
ben. We noemen dat omzien naar 
elkaar.  
 
Eveneens ontvangt u 10x per jaar 
ons mooie blad “Ouder En Wijzer”. 
Met vele interessante onderwerpen 
die voor u als oudere belangrijk 
kunnen zijn.  Bent u digitaal actief, 
dan kunt u nog meer informatie 
vinden op de website van ANBO-
PCOB. Het hoeft u niet veel moeite 
te kosten: één telefoontje naar Nel-
lie Hobo-van Noorloos tel. 0183-
442340 en u mag zich lid noemen. 
 
Ledenmiddag: 
De eerstvolgende ledenmiddag is 
op woensdag  12 februari a.s. Deze 
middag houden wij onze jaarverga-
dering met verslagen van secreta-
ris en penningmeester. Na de pau-
ze komt Bertjan van der Beek ons 
vertellen over de Sparwinkel en zijn 
geschiedenis in Andel. Het lijkt me 
heel leuk om hier meer over te ho-
ren, we weten dat er heel veel ja-
ren geleden ook een Sparwinkel in 
Andel was. 
De middag wordt gehouden in de 
Schutskooi, Beatrixstraat in Andel 
en begint om 14.30 uur en vanaf 
14.15 uur staat de koffie/thee voor 
u klaar.  

mailto:c.vanderlinden@hetnet.nl


ANBO-PCOB (vervolg) 
 
De deur van de Schutskooi staat 
voor iedereen open, ook al bent u 
geen lid.  
U bent van harte welkom!. 
 
Namens het bestuur, 
Adri van Breugel 
 
 
OVER EEN GROVE 
LEUGEN, GEVAARLIJKE 
WEGEN EN OVER NOG 
MEER EEN EEUW 
GELEDEN 
 
door Teus van Tilborg 
In deze bijdrage neem ik u mee 
naar de eerste twee maanden van 
het jaar 1925, naar het Andel dus 
van een eeuw geleden. Het jaar 
waarin het land 7,3 miljoen inwo-
ners telt. Hiervan wonen er 1134 in 
Andel, 580 mannen en 554 vrou-
wen. Wilhelmina is koningin en 
Ruys de Beerenbrouck is tot in de 
zomer minister-president. Andel is 
een zelfstandige gemeente met als 
burgemeester A.D. van der 
Schans. Hij is voorzitter van de 

gemeenteraad, die uit zeven per-
sonen bestaat. Om erachter te ko-
men wat begin van het jaar in An-
del zoal speelde, heb ik regionale 
kranten geraadpleegd. Een greep 
daaruit. 
 

Het is in 
die tijd 
heel ge-

bruikelijk 
dat in de 

kranten 
maande-

lijks een 
overzicht 

staat van 
de gegevens van de Burgerlijke 
Stand: wie er geboren, overleden 
en wie getrouwd is. Ook de loop 
van de bevolking over het voorbije 
jaar is in de krant te lezen. Een in-
woner, hij ondertekent met x, rea-
geert daarop. Het zit hem blijkbaar 
niet lekker dat het inwoneraantal in 
tegenstelling tot andere gemeen-
ten, teruggelopen is met vijftien 
personen. “Heeft dit getal”, zo 
schrijft hij, “hier niets tot onze vroe-
de vaderen te zeggen? Zou wo-
ningnood niet mede de oorzaak zijn 

van deze achteruitgang? Wij vra-
gen slechts. En te Andel. Daar la-
ten ze de zaak zoals die was, in ’t 
moeras…..”  Burgemeester en me-
vrouw Van der Schans dragen er-
aan bij dat het aantal inwoners niet 
verder daalt. Zoon Peter wordt ge-
boren. Met een advertentie laten ze 
dat weten. 
 
Gemeenteraad 
Op 16 januari vergadert de ge-
meenteraad. Verschillende onder-
werpen worden besproken. Onder 
andere de bestemming van het ge-
bouwtje aan de Achterstraat (Bur-
gemeester van der Schansstraat) 
dat tot 
voor kort 
als de 
gemeen-
telijke 
elektrici-
teitscen-
trale in 
gebruik 
was. 
Omdat 
de ge-
meente 
in zee  



OVER EEN GROVE 
LEUGEN, GEVAARLIJKE 
WEGEN EN OVER NOG 
MEER EEN EEUW 
GELEDEN (vervolg) 
 
was gegaan met de N.V. PNEM 
(nu Essent) voor de stroomvoor-
ziening had het zijn functie verlo-
ren. Smid Van Lier had gevraagd 
het te mogen huren. Dat was niet 
toegestaan. Voor raadslid Van Vliet 
aanleiding te vragen wat er nu mee 
gebeurt. Hij vindt het jammer het 
gebouwtje leeg te laten staan, 
vooral omdat er zoveel woningnood 
is. Hij stelt voor er een woning voor 
veldwachter Fondse (foto) van te 
maken. Die woont in het Steegje 
(Beatrixstraat). De discussie eindigt 
met het besluit een deskundige een 
onderzoek naar de mogelijkheden 
te laten doen. Uiteindelijk is het ge-
bouwtje verbouwd en uitgebreid tot 
gemeentehuis en heeft tot 1964 als 
zodanig dienstgedaan. 
De door Van Vliet aangezwengelde 
discussie maakt ook duidelijk dat 
het tussen de burgemeester en de 
raad niet botert als het over de 
veldwachter gaat. Het komt erop 
neer dat Van der Schans niet wil 
dat de raad zich bemoeit met de re-
latie tussen hem en de veldwach-
ter. “Heeft men aanmerkingen op 
de politie, dan moet men bij mij 
zijn. Het is niet goed als de veld-
wachter zeven raadsleden met hun 
gezinnen naar de ogen moet kijken 
en daarvan afhankelijk moet zijn. 
Hij moet niet bij een raadslid be-
hoeven te vragen of hij een varken 
of kippen mag houden.” Volgens 
Van der Schans zou raadslid Van 
Houwelingen gezegd hebben dat 
de veldwachter geen verlof nodig 
heeft. Omdat dit een luxe is. Het 
raadslid ontkent dit. “Het is een 
grove leugen dat ik dit gezegd zou 
hebben.”  
 
In dezelfde vergadering vraagt 
raadslid J.G. Schouten of het ge-
rucht juist is, dat het kantongerecht 
in Heusden opgeheven wordt. 
Want, als dat waar is, kan dit ge-
volgen hebben voor plaatselijke no-
taris Cool wiens werkgebied gelijk 
is aan dat van het gerecht. Hij zou 
er concurrentie door krijgen van 
andere notarissen. Met uiteindelijk 
als gevolg de opheffing van het no-
tariaat in Andel. En dat is niet in het 

belang van het dorp en omgeving. 
Zijn voorstel is een brief hierover 
naar de Tweede Kamer te sturen 
om dit te voorkomen. En mocht het 
kantongerecht in Heusden dan toch 
opgeheven worden, dan wordt ge-
adviseerd een clausule op te ne-
men dat het werkgebied voor de 
notarissen voor tien jaar behouden 
blijft. De gehele raad steunt zijn 
advies. Er gaat een brief naar Den 
Haag. Het notariaat is tot voor kort 
in Andel gebleven. 

 
Het aantal auto’s in ons land is ten 
opzichte van nu in 1925 nog be-
perkt: ongeveer 40 duizend. Veel 
wegen zijn op de toename van het 
verkeer nog niet berekend. De 
ANWB brengt er een brochure over 
uit: De waarde van moderne wegen 
voor de moderne sa-
menleving en meer in 
het bijzonder voor het 
moderne verkeer. 
Hierin wordt onder 
andere gepleit voor 
goed overzichtelijke 
bochten. Onoverzich-
telijke zijn er nogal wat 
in het Land van Heus-
den en Altena consta-
teert de krant. Zo 
wordt de route over de 
Maasdijk tussen 
Heusden en Woudri-
chem beschreven. 

Hoogst gevaarlijke bochten komt hij 
tegen. Onder andere bij café De 
Zwaan. Daar staat dan nog aan de 
binnenkant van de dijk de boerderij 
van Martinus Schouten. De schrij-
ver vraagt zich af hoe het mogelijk 
is dat er zo weinig ongelukken ge-
beuren. “Bij het doorrijden van de-
ze bocht hebben we steeds de 
grootste angst dat we een van de 
tegenovergestelde kant komend 
voertuig zullen raken.” De onover-
zichtelijkheid zal er juist voor ge-
zorgd hebben dat daar niet hard 
gereden werd en daardoor onge-
lukken veelal uitbleven of tot 
slechts geringe schade leden. 
 
Agrarisch dorp 
Andel is al lang geen agrarisch 
dorp meer. Een eeuw geleden was 
dit wel anders. Er zijn dan nog veel 
boerderijen en veel inwoners vin-
den daarin ook werk. Voor het ver-
handelen van het vee gaan de boe-
ren op woensdag vaak naar de 
veemarkt in Den Bosch. Dat kan 
met de boot. Men moet daarvoor 
dan wel vroeg uit bed. De boot van 
de N.V. Heusdensche stoomboot 
maatschappij vertrekt al om half 
vier in de ochtend vanaf de Rib. 
Om twaalf uur gaat hij weer terug. 
A. de Lorm had in Den Bosch voor 
300 gulden een kalfvaars gekocht. 
Toen het echter goed en wel ge-
kalfd had, kreeg het een hartaan-
doening. Zo erg zelfs dat een 
noodslachting nodig was. “Een gro-
te schadepost voor de boer die niet 
makkelijk terug te verdienen is,” al-
dus de krant. 
Een aantal melkveehouders heeft 
begin van het jaar pech. Ze hebben 
hun melk verkocht aan de melkfa-
briek De Bommelerwaard in Am-
merzoden. Maar ze wachten al vier 
weken tevergeefs op hun geld.  



OVER EEN GROVE 
LEUGEN, GEVAARLIJKE 
WEGEN EN OVER NOG 
MEER EEN EEUW 
GELEDEN (vervolg 2) 
 
De fabriek is gesloten. In afwach-
ting van wat er gaat gebeuren, le-
veren ze melk nu aan de coöpera-
tieve melkfabriek in Genderen.  
 
Veel mensen hebben één of meer 
geiten. Er is zelfs een geitenfok-
vereniging: De goede verwachting. 
In februari houdt die haar derde 
jaarvergadering. Het gaat goed met 
de vereniging zo blijkt. Het leden-
aantal stijgt nog steeds, op de keu-
ring worden goede resultaten be-
haald en het aantal geiten in het 
dorp groeit nog. Ook gemeente-
veldwachter Fondse heeft blijkbaar 
één of meer geiten. Hij is namelijk 
secretaris van de vereniging. 
 
Tractoren zijn er nog niet. Wel 
paarden. Op 13 januari kan men 
met hun paarden naar café De 
Zwaan. Daar is paardencommissi-
onair M.C. de Korver uit Gorinchem 
aanwezig om te onderzoeken of er 
geschikte paarden bij zijn voor zijn 
opdrachtgever. 
 
Veearts 
Met zoveel dieren in het dorp en 
omgeving is het goed dat er een 
veearts is. P. Zegwaard vestigt zich 
hier als opvolger van A. Poot. An-
del had eerder een veearts dan 
een huisarts. Die vestigde zich pas 
in 1932. 
 
Begin van het jaar verandert de 
postbestelling. Bewoners van de 
Achterstraat waren blijkbaar onte-
vreden over de manier waarop de 
bestelling tot dan plaatsvond. Da-
gelijks zijn er nog twee bestellin-
gen. Beurtelings worden nu om de 
week de bestellingen verwisseld. 
De ene week wordt begonnen bij 
de kerkestoep (bij de hervormde 
kerk) en de andere week bij het 
Steegje. Hiermee is, noteert de 
krant, een onbillijkheid voor de be-
woners van de Achterstraat opge-
lost. Het is het plan het hulppost-
kantoor aan de Hoge Maasdijk, dat 
nu onder het kantoor Woudrichem 
valt, onder te brengen onder het 
post- en telegraafkantoor in Gorin-
chem. 

Veel aandacht in de kranten ook 
voor het verenigingsleven. De afde-
ling Andel van de Christelijk-
Historische Unie (CHU) houdt haar 
eerste jaarvergadering en gaat 
hoopvol 1925 tegemoet. En “zal 
voortgaan de slapenden wakker en 
de dommen wijzer te maken.” In de 
hervormde gemeente wordt meis-
jesvereniging Tabitha opgericht 
met als doel goederen te vervaar-
digen voor mindervermogenden. 
Het is een succes. Op de eerste 
vergadering zijn er al 36 leden. De 
christelijke zangvereniging Sursum 
Corda doet het ook goed. Het geeft 
een concert en trekt daarvoor als 
extraatje een bekende tenor van 
buiten aan. 
 
Ook Andelse ondernemers begin-
nen de kranten te ontdekken om 
reclame te maken. 
 

 
Bronnen:  

Het Nieuwsblad voor het Land van Heus-

den en Altena de Langstraat en de Bom-

melerwaard in het Streekarchief Langstraat 

Heusden Altena te Heusden. 

Nieuwsblad voor Gorinchem en Omstreken 

en Nieuwe Gorinchemse  Courant in het 

Regionaal Archief Gorinchem te Gorin-

chem  

 

 
 
 
 
 

Oranjevereniging Juliana 
Namens het bestuur wensen we 
iedereen een mooi 2025 toe, waar-
in we elkaar vaak hopen te zien !  

 
Terugblik Winterwonderland 
2024 
Na de grote feestweek in septem-
ber zijn we meteen verder gegaan 
met de organisatie van Winterwon-
derland. 
Het resultaat hebben jullie kunnen 
zien op 14 december jl. De regen in 
het begin van de avond hield jullie 
niet binnen. De kinderen gingen op 
zoek naar de vier ingrediënten 
waarmee de sprekende boom in 
het bos tot leven kwam. Het was 
prachtig te zien hoe kinderen (en 
ja, ook volwassenen) met open 
mond stonden te kijken en luisteren 
naar wat de boom hen te zeggen 
had: liefde voor elkaar maakt de 
koude winter dragelijk! 
Met heel veel dank aan alle figu-
ranten, bouwers, werkgroep leden 
en mensen die op wat voor manier 
dan ook geholpen hebben! Door 
jullie hebben meer dan 800 men-
sen kunnen genieten van dit eve-
nement. 
 
Kerstboom 
Hij stond heel alleen te schitteren 
op de kruising. Avond aan avond, 
in weer en wind. Al een paar keer 
was geprobeerd deze reus te laten 
sneuvelen. Toen dat niet lukte werd 
het snoer kapot getrokken. Het 
werd donker en er werd nagedacht 
over een tweede leven. Op kerst-
avond was het zover, de lichtjes 
gingen weer aan en de boom werd 
weer gezien en bewonderd. Tot de 
laatste avond door een klein vuur 
de lichtjes hun laatste licht dit jaar 
hadden laten schijnen. Gelukkig 
weten we dat vele dorpsgenoten de 
boom een warm hart toedragen! 
Een jaarlijks terugkerend initiatief, 
mede mogelijk gemaakt door de 
trouwe sponsors. 



ORANJEVERENIGING 
JULIANA (vervolg) 
 
De Oranjevereniging in 2025 
Een nieuw jaar ligt vóór ons. Een 
jaar waarin we al veel activiteiten 
en evenementen gepland hebben. 
Kijk maar: 
 
Bingo: We openen het jaar met 
een fantastische bingoavond op 
vrijdag 31 januari in ‘t Buitenhoff. 
De deur gaat open om 19.30 uur 
en we starten om 20.00 uur. De 
prijs van een boekje is € 15,00. Tij-
dens de pauze hebben we een ver-
loting. 
Neem je buren, familie, vrienden 
mee en geniet van een gezellig 
avondje, waarbij je ook nog eens 
kans maakt op prachtige prijzen.  
 
Ledenvergadering: Dinsdag 4 
maart om 20.00 uur hebben we de 
jaarlijkse ledenvergadering. Dit 
doen we in de kantine van Sparta 
’30. Ben je benieuwd naar de te-
rugblik op 2024 en onze plannen 
voor 2025? Wil je een idee of iets 
anders met ons delen? Wil je af-
scheid komen nemen van de aftre-

dende bestuursleden en ons nieu-
we bestuurslid welkom heten? Heb 
je één of meerdere vragen met ‘ja’ 
beantwoord? Zorg dan dat je er bij 
bent ! 
 
MusicAel: Zaterdag 29 maart kun-
nen weer gaan genieten van een 
prachtige muziekavond met ‘ons’ 
Andels Fanfare Corps en één of 
meerdere zangtalent(en). De voor-
bereidingen zijn in volle gang, dus 
later meer hierover. 
 
Feestweek en Koningsdag:  
In onze vergadering op 7 januari jl. 
hebben we de feestweek in grote 
lijnen vorm gegeven. 
 De woensdagmiddag op 23 april 
is voor de kinderen. ‘Drumtastic’ zal 
deze middag de kinderen verma-
ken met een swingende workshop. 
 Woensdagavond hebben we ge-
reserveerd voor de welbekende 
Tentbingo. 
 Donderdagavond 24 april wordt 
een grote spelavond in de tent voor 
jong en oud met de ‘Hitster Quiz-
avond’. Doen jullie mee? 
 Vrijdagavond 25 april hebben 
we de Tent=Tent-avond omgebo-

gen naar de Koningsnacht met de 
band Unite !!! In de grote feestweek 
vorig jaar hebben we enorm geno-
ten van elk nummer dat zij lieten 
horen. De interactie met het publiek 
was ongekend, dus dat smaakte 
naar nog veel meer. Die uitnodiging 
namen ze graag aan, dus koop 
binnenkort je kaartje online. Het 
aantal kaartjes is beperkt, dus houd 
onze socials in de gaten en ben er 
op tijd bij !  
 Zaterdag 26 april vieren we dit 
jaar Koningsdag. Natuurlijk begin-
nen we deze feestdag met een 
heerlijk ontbijt in de tent, gevolgd 
door de aubade en versierde op-
tocht.  
De invulling van de middag is nog 
in voorbereiding, maar uiteraard 
zorgen we er met elkaar voor dat 
dat leuk en gezellig wordt, toch !? 
 
Optocht historische legervoer-
tuigen: Zaterdag 3 mei zal door de 
gemeente Altena en dus ook door 
Andel een optocht rijden van histo-
rische legervoertuigen. Hoe laat dat 
zal zijn hoort u nog. Zeker de moei-
te waard en onvergetelijk voor de 
kinderen. 



ORANJEVERENIGING 
JULIANA (vervolg 2) 
 
Winterwonderland on wheels: 
Jazeker, we noemen hem alvast. 
Zo kunnen jullie na gaan denken 
met welk voertuig je deel gaat ne-
men en hoe de versiering zal wor-
den…Dus ‘Save the date’: zaterdag 
13 december ! 
 
Lid worden van Oranjevereni-
ging Juliana 
Heb jij je nieuwe buren al gevraagd 
of ze lid zijn van onze vereniging? 
Ben je zelf al lid? Allemaal nee? 
Voor € 17,50 per jaar per adres 
steunt u ons en doen wij ons best 
om Andel een stukje leuker en ge-
zelliger te maken.  
Stuur daarom snel een mailtje naar 
w.steenhoven1@kpnplanet.nl, of 
maak gebruik van het inschrijffor-
mulier op onze website 
www.ovjuliana.nl. 
 
Bestuur Oranjevereniging Juliana 
Andel 
 

 
 

 
 
Vanuit Fysiotherapie Andel wensen 
we u weer een gezond nieuwjaar 
toe! We gaan weer met frisse moed 
voor u aan de slag, zodat u zoveel 
mogelijk klachtenvrij kunt bewegen 
en uw dagelijkse dingen kunt doen. 

Wellicht hebt u ook weer een paar 
goede voornemens voor dit nieuwe 
jaar; meer bewegen, gezonder eten 
of nog wat kilo’s kwijtraken voordat 
de zomerkleding weer uit de kast 
komt. 
Meestal verdwijnen de goede voor-
nemens halverwege januari. Dat 
komt vaak omdat de doelen niet 
realistisch zijn en we de lat voor 
onszelf te hoog leggen. Dat geeft 
dan soms een gevoel van fa-
len…we houden ook niets 
vol….laat maar… 
 
We hebben een goede tip voor u! 
Laat de goede voornemens maar 
voor wat ze zijn. Focus op wat u 
echt belangrijk vindt. Bijvoorbeeld 
uw (klein) kinderen, uw mooie 
baan, uw hobby of de mooie va-
kantie die in de planning zit. Wat 
heeft u nodig om hier optimaal van 
te kunnen genieten? Wellicht een 
goede gezondheid, meer kracht in 
de benen of meer mentale kracht 
en fitheid.  
 
Op deze manier lukt het u mis-
schien beter om positief aan de 
slag te gaan. Want om de (klein) 
kinderen bij te kunnen houden en 
met hen te spelen en wellicht sa-
men te sporten wilt u fit blijven en 
maakt u een plan om meer te be-
wegen. En voor die mooie wandel- 
of fietsvakantie is uithoudingsver-
mogen nodig dus gaat u trainen 
voor een goede voorbereiding. Als 
u voor moeilijke dingen komt te 
staan is het belangrijk om goed 
voor uzelf te zorgen en misschien 
betekent dat voor u goed slapen of 
juist gezond eten of meer ontspan-
nen.  
 
Een andere tip 
is om uw doe-
len in kleine 
stapjes te ver-
delen. Zomaar 
10 kilometer 
hardlopen als 
doel stellen is 
lastig te beha-
len, maar als u 
de afstanden 
verdeelt in klei-
ne stapjes lukt 
het meestal 
wel. En als iets 
lukt maakt ons 
lichaam een 

stofje aan wat ons brein activeert 
en daardoor voelen we ons goed 
en krijgen we ook meer creativiteit 
voor andere ideeën.  
 
Wat kunnen wij als Fysiotherapie-
praktijk voor u betekenen dit jaar? 
 
 We kunnen u behandelen als u 
klachten heeft, zie onze specialisa-
ties op de website 
www.fysiotherapieandel.nl. 
 We helpen u revalideren na een 
operatie of doorgemaakte ziekte of 
blessure. 
 We kunnen u advies geven om 
fitter te worden door middel van 
een beweegplan op te stellen. 
 We hebben een leefstijlcoach in 
de praktijk die een  leefstijlpro-
gramma geeft www.gli-zhz.nl. 
 We hebben meerdere Medisch 
Fitness groepen, voor iedereen 
toegankelijk. 
 We gaan in het voorjaar weer 
starten met de Nationale Diabetes 
Challenge. 
 We zijn actief in de Valpreventie 
voor ouderen, bel gerust voor meer 
informatie of loop langs voor een 
flyer. 
 
Op de agenda in de maand januari 
staat alvast het volgende vanuit de 
Valpreventie: Fysiotherapie Andel 
organiseert samen met Fysiothera-
pie Woudrichem en de buurtsport-
coaches van gemeente Altena een 
informatieochtend waar u uw ba-
lans kunt laten testen door middel 
van de Smartfloor. U krijgt meteen 
advies en kunt met uw vragen te-
recht en zich alvast inschrijven voor 
de cursus Vallen Verleden Tijd die 
in maart weer van start gaat.  
 

mailto:w.steenhoven1@kpnplanet.nl
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ENVELOPPEN ACTIE 
VAN DE DRIE ANDELSE 
KERKEN 
 
Wat een mooi bedrag mochten we 
overhandigen aan het project ‘Eet u 
mee?’ En wat werden we hartelijk 
ontvangen afgelopen zaterdag, we 
mochten meteen aanschuiven voor 
een heerlijke maaltijd en om mee te 
genieten van de goede sfeer.  
 
Elk jaar organiseren de 3 geza-
menlijke kerken van Andel een en-
veloppenactie voor een doel die 
wel een steuntje in de rug kan ge-
bruiken. Dit jaar hebben de kerken 
zich ingezet voor het ‘Eet u mee-
project’ in Andel. Dit is ooit door de 
Dorpsraad opgezet voor mensen 
die vaak alleen aan tafel zitten. Dat 
dit project mogelijk is, is te danken 
aan een groepje enthousiaste vrij-
willigers. Ze vinden het fijn op deze 
manier voor een ander wat te kun-
nen betekenen. En bij te dragen 
aan het versterken van de sociale 
banden in het dorp.  
 
De actie heeft het mooie bedrag 
van € 2.594,-  opgehaald. Alle ge-
vers hartelijk bedankt!  
 
Carolien Lubbertsen 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Aangepaste 
kerkdienst te 
Brakel. 
 
Zondagmiddag 

19 januari 2025 
is er een aan-
gepaste kerk-

dienst met en voor mensen met 
een verstandelijke beperking, in de 
Hervormde kerk te Brakel.  
 
Hervormde Kerk 
Marktplein 4 
5306 BA  Brakel 
 
De dienst begint om 15.00 uur. 
 
Voorganger is ds. B Belder en het 
thema luidt: “Jozef zoekt zijn gro-
te broers, alle tien zijn ze ja-
loers.” 
 
We hopen op een fijne dienst. Na 
afloop is er nog gelegenheid om 
gezellig met elkaar na te praten, 
onder het genot van een kopje kof-
fie, thee of fris. 
 
Tot ziens, P.W. Treffers 
tel.: 06-12179648 
 
 
 
 
 
 
 
Nieuwjaarsreceptie v.v.Sparta’30 
Afgelopen zaterdag werd de traditi-
onele nieuwjaarsreceptie gehouden 
in een volle kantine op sportpark 
Jan Claesenhof. Voorafgaande 
werd er een wedstrijd gespeeld 
tussen een selectie “oud” 1e elftal-
spelers en het huidige 1e elftal. Het 

werd een eervolle nederlaag met 4-
1 voor de “oud”1e elftalspelers die 
zich kranig weerden. De nieuw-
jaarsrede werd afwisselend uitge-
sproken door de beide voorzitters 
Jan de Fijter en Peter Tankens. In 
vogelvlucht werden alle investerin-
gen benoemd die het afgelopen 
jaar gereed zijn gekomen bij 
v.v.Sparta’30. Dit alles in het kader 
van duurzaamheid en besparingen 
op de energiekosten. Ook be-
noemd werden de diverse commis-
sies die elk op hun terrein een bij-
drage hebben geleverd aan aktivi-
teiten die afgelopen jaar plaats 
vonden. Ook werd stilgestaan bij 
het G-team dat een unieke positie 
inneemt bij v.v.Sparta’30, maar ook 
in het land van Altena. Dit jaar be-
staat dit G-team 35 jaar waar in de 
maand juni uitgebreid bij zal wor-
den stilgestaan door o.a. het orga-
niseren van een groot G-team 
toernooi. 
 
Na de nieuwjaarsrede volgde het 
officiële gedeelte, zoals de verkie-
zing van de vrijwilliger van het jaar 
en het huldigen van de jubilarissen 
voor hun jarenlang lidmaatschap bij 
v.v.Sparta’30 en als kers op de 
taart werd een lid benoemd tot lid 
van verdienste. Als vrijwilliger van 
het jaar 2024 werd Gijsbert van 
Andel gekozen. Voor 1 jaar wordt 
Gijsbert de trotse bezitter van de 
bijbehorende trofee bij deze titel en 
wordt zijn naam bijgeschreven op 
het overzicht van alle voorgaande 
vrijwilligers van het jaar.  

 



V.V. SPARTA ’30 (vervolg) 
 
Dit jaar had v.v.Sparta’30 maar 
liefst10 jubilarissen. Anrico Visser, 
Tim Verbruggen en Bert Pellikaan 
25 jaar lid. Wiljan en Jurgen Ver-
beek, Bert de Fijter en Corné van 
Andel 40 jaar lid. Sjaak van Tilborg 
en Jaap Verhoeven 60 jaar lid. De 
kroon spande Henk Verhoeven met 
zijn 65-jarig lidmaatschap. Alle jubi-
larissen werden beurtelings toege-
sproken door de beide voorzitters 
van v.v.Sparta’30 met een korte 
bloemlezing van hun jarenlang lid-
maatschap. Allen, Jaap Verhoeven 
en Jurgen Verbeek konden helaas 
niet aanwezig zijn, ontvingen naast 
een bloem cadeau een mooi inge-
lijste oorkonde en een glazen gra-
vure. 
 
Na het huldigen van de jubilarissen 
was het sluitstuk van de nieuw-

jaarsreceptie het benoemen van 
het lid van verdienste. Deze eer 
viel te beurt aan Kees van der Lin-
den voor zijn jarenlange inzet voor 
v.v.Sparta’30. Kees is op vele fron-
ten inzetbaar geweest voor 
v.v.Sparta’30. Benoemd werden 
o.a. jeugdbegeleiding, zijn inzet 
voor clubblad De Spartaan, onder-
steuning van het G-team. Ook 
maakte Kees deel uit van de jubile-
um commissie 75-jarig bestaan. 
Gedurende een lange periode was 
Kees secretaris van v.v.Sparta’30 
en ook nog voorzitter.  
Op grond van zijn vele verdienste 
een meer dan terechte voordracht 
en benoeming tot lid van verdienste 
van v.v.Sparta’30. 
 
Na alle plichtplegingen konden de 
duovoorzitters Jan de Fijter en Pe-
ter Tankens met een voldaan ge-
voel de nieuwjaarsreceptie afslui-
ten door gezamenlijk met de volle 

kantine het glas te heffen op een 
hopelijk voor iedereen gezond en 
sportief 2025 bij v.v.Sparta’30. 
 
Hans Groenenberg 
 
 

 

 
Wellicht hebben jullie de gele con-
tainer al zien staan op het parkeer-
terrein van de SPAR? 

Deze container is geplaatst vanuit 
stichting GAiN. Stichting GAiN 
staat voor Global Aid Network en is 
een wereldwijde Christelijke hulp-
organisatie voor opbouwprojecten 
en noodhulp. Door het inzamelen 
van hulpgoederen helpen we men-
sen in nood of in extreme armoede. 
Het distributie centrum van GAiN is 
gevestigd in Sleeuwijk. Vanuit hier 
vertrekt er wekelijk een hulp-
transport naar landen zoals Roe-
menië, Oekraïne, Moldavië en de 
Griekse eilanden Lesbos en Sa-
mos.  
De gele container is een textiel 
container. Hierin mag kleding, mits 
schoon en heel en in een gesloten 
zak, ingeleverd worden. Ook ander 
textiel zoals handdoeken, bedden-
goed en schoenen mogen erin, zo-
lang alles schoon en heel is.  
Vanuit GAiN zullen we elke week 
de container komen legen.  
 
We danken SPAR hartelijk voor het 
beschikbaar stellen van een plaats 
voor onze container en hopen dat 
de inwoners van Andel en omstre 

https://gainhelpt.nu/


STICHTING GAiN (vervolg) 
 
ken er veel gebruik van gaan ma-
ken.  
Voor vragen kunt u terecht bij Karin 
Elshout: logistiek@gainhelpt.nu 
 
Karin Elshout 
 
 
VERDER LEVEN MET EN 
NA KANKER 
 
Praktijk ‘Achter de Dijk’ organiseert 
dit jaar: Kennismaken met massa-
ge en/of ontspanningstherapie voor 
mensen met kanker of hun naas-
ten.  
4 februari is het Wereldkanker-
dag. Kanker, een ziekte waar één 
op de twee Nederlanders in zijn of 
haar leven op enig moment mee te 
maken krijgt. Kanker zet je wereld 
op z’n kop, tijdens de behandeling, 
maar ook daarna ervaren vele 
mensen nog klachten. Op deze dag 
is er wereldwijd aandacht voor de 
impact die de ziekte heeft. Dit jaar 
staat men stil bij Verder leven met 

kanker. Want of je nu zelf kanker 
hebt of iemand om wie jij geeft: de 
gevolgen van kanker op je leven 
zijn niet te onderschatten. Neder-
land telt vele organisaties die men-
sen met kanker zorg en ondersteu-
ning bieden. Op en rond 4 februari 
kun je met dit aanbod kennisma-
ken.  
 
In dit kader organiseren wij in 
Andel in de week van 10 februari 
geheel vrijblijvend een kennis-
making met Massage bij Kanker 
en/of Ontspanningstherapie voor 
mensen die kanker hebben of 
hadden. Ook zullen wij op 1 febru-
ari masseren op de Verwendag van 
het Beatrixziekenhuis in Gorin-
chem. 
 
De massagetherapeuten, die zijn 
aangesloten bij het Landelijk Net-
werk Massage bij Kanker, geven 
een rustige en zachte vorm van 
massage en helpen zo lichaam en 
geest te ontspannen. Ook kan het 
bijwerkingen van behandelingen en 
medicijnen wat verlichten. 

Na de kennismaking met een kopje 
thee erbij, kunt u in overleg een 
massage krijgen afgestemd op uw 
lichamelijke situatie. Zo kunt u ken-
nismaken met de werkwijze van 
Massage bij Kanker, die ook steeds 
vaker in ziekenhuizen plaatsvindt. 
Of u kiest ervoor om enkele ont-
spanningsoefeningen te doen. 
Naasten maken veel mee als een 
familielid kanker heeft, daarom ook 
voor hun de mogelijkheid zich te la-
ten masseren. Even ‘Op adem ko-
men’ en de eenvoud en weldaad 
van een massage ervaren.  
De praktijk 'Achter de Dijk', Ont-
spanningstherapie en Massage 
in Andel is lid van het Netwerk 
Massage bij Kanker. 
Aanmelden voor een afspraak: Vic-
toria.Annegarn@gmail.com of 
06-10901465. U kunt ook terecht 
bij andere Massagetherapeuten 
van het Landelijk Netwerk Massage 
bij Kanker. Voor informatie over 
Wereldkankerdag, kijk op 
www.wereldkankerdag.nl. 
 
Victoria Annegarn 

mailto:logistiek@gainhelpt.nu
mailto:Victoria.Annegarn@gmail.com
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http://www.wereldkankerdag.nl/


In januari en februari houdt CBS 
'de Zaaier' open maand. Alle nieu-
we leerlingen zijn van harte welkom 
voor een persoonlijke ontmoeting 
en individuele rondleiding op onze 
school!  
Maak hiervoor een afspraak via di-

rectie.dezaaier@destroming.eu. 
Wij plannen dan een afspraak met 
u in. We ontvangen graag voor 1 
maart 2025 de inschrijvingen van 
de kinderen die geboren zijn in de 
periode van 1 augustus 2021 t/m 1 
maart 2023. 

 
ANDELS 
FANFARE 
CORPS 
 
Terugblik 
Kerstzangdienst in 
Heusden   
Op Kerstavond heb-
ben we onze mede-
werking verleend 
aan de mooie dienst 
Heusden Zingt Kerst. 
Dit o.l.v. Floris vd 
Kooij en i.s.m. Zand-

kunstenares Rosa van der Vijver. 
Met dank aan Wat bezielt Heus-
den? voor de organisatie.  
 
Nieuwjaarsconcert 2025 
Het nieuwe jaar werd op muzikale 
wijze geopend tijdens het traditio-
nele nieuwjaarsconcert van het 
Andels Fanfare Corps (AFC) op za-
terdag 4 januari. De avond stond 
niet alleen in het teken van het fan-
fareorkest, maar ook van het 
jeugdorkest Amido en de Blazers-
klas van basisschool De Zaaier, die 
samen voor een gezellige en druk-
bezochte opening van het jaar 
zorgden. 
AFC kijkt terug op een geslaagde 
avond en wenst iedereen een ge-
lukkig en muzikaal nieuwjaar. 
 
Inzameling kerstbomen 
Leden van AFC hebben meegehol-
pen met het inzamelen van de 
kerstbomen.  
 
AFCtje 
AFC heeft vanaf nu haar eigen 
bier, het AFCtje Kruidig. AFCtje 
Kruidig is een bier met een kruidig 
karakter en een zachte smaak. 
Gebrouwen bij Brouwerij de 3 
Horne in Kaatsheuvel. Ingrediën-
ten: water, gerst mout (Pale-ale en 
Munchener), hop (Saaz, Fuggles 
en Cascade), kruiden en gist Alc.: 
6,6 vol %, Cat.: I, Kleur: ~24 EBC, 
Bitterheid: ~23 IBE.  
Dit heerlijke biertje is verkrijgbaar in 
een 370ml fles voor € 3,95. Bestel 
door een mail te sturen via de link 
op onze website 
www.andelsfanfarecorps.nl/inde
x.php/webshop/webshop-afctje-
kruidig.  

 
Vooruitblik 
Oud papier service voor onder-
nemers 
Wist u dat AFC nog steeds oud pa-
pier ophaalt? Weliswaar niet meer 
bij particulieren maar nog wel bij 
ondernemers. 

mailto:directie.dezaaier@destroming.eu
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ANDELS FANFARE 
CORPS (vervolg) 
 
Als u als ondernemer het papier 
verzamelt in een 1100 liter contai-
ner kan AFC die elke 4 weken leeg 
maken tegen een vergoeding van 5 
euro per keer. Mocht u méér papier 
hebben dan kan dat zelfs elke 2 
weken. 
Heeft u hierover vragen dan kunt u 
terecht bij: penningmees-
ter@andelsfanfarecorps.nl.  
 
 
Wij hebben nog ruimte om bij meer 
bedrijven het oud papier op te ha-
len. Het is misschien voor u een 
goede en goedkope oplossing en u 
steunt daarmee AFC! 
 
Proeflessen 
Lijkt het u heel leuk om ook muziek 
te gaan maken? Onze proeflessen 
zijn voor jong en oud! De eerste 
proefles is gratis!  
 
Om te zorgen dat u helemaal up to 
date blijft, kunt u ons volgen op 
Facebook 
(www.facebook.com/AndelsFanf
areCorps) en Instragram 
(@andelsfanfarecorps_ ) of een 
bezoek brengen aan onze website 
www.andelsfanfarecorps.nl.   
 
 
Marit van der Ham  
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